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Zápis č.  09/2018 (09)  

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty technologické konaného  
dne 23. dubna v zasedací místnosti 311, 

v budově U1, Vavrečkova 275, Zlín 
 

Přítomni: doc. Staněk, doc. Julinová, doc. Mlček, doc. Mráček, Dr. Navrátilová,  

Dr. Rouchal, Ing. Hýlová, Ing. Janoštík, Ing. Koláčková, Bc. Dlabajová,  

M. Křenková (11 členů) 

Stálí účastníci zasedání: doc. Buňka, doc. Čermák, Dr. Mrkvičková, Dr. Šenkárová, 

Bc. Vodinská, Ing. Totková 

Program:  

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Zpráva o stavu plnění „Dlouhodobého záměru FT“ pro roky 2016 – 

2020“. (děkan)  

5. Projednání návrhu „Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019 – Fakulta 

technologická UTB ve Zlíně“. (proděkanka Mrkvičková)  

6. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Chemie“. 

(děkan)  

7. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Potravinářství“. 

(děkan)  

8. Různé.  

Jednání zahájil a řídil předseda AS FT doc. Staněk. 

Předseda AS FT doc. Staněk přivítal všechny přítomné členy senátu a členy Vedení fakulty. 

Sdělil, že je přítomno 11 členů, senát je usnášeníschopný.  

ad 1)  Kontrola zápisu.   

Předseda AS FT doc. Staněk požádal přítomné členy senátu o připomínky,  

popř. doplňující návrhy k zápisu č. 08/2018 (08).  

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 01/09/2018  

Akademický senát FT schválil zápis č. 08/2018 (08) ve znění zveřejněném v informačním 

systému FT UTB ve Zlíně.   
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HLASOVÁNÍ  

PRO    11  

PROTI     0  

ZDRŽEL SE     0 

 
Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 01/09/2018 

Akademický senát FT schválil zápis č. 08/2018 (08) ve znění zveřejněném v informačním 

systému FT UTB ve Zlíně.  

ad 2)  Stav plnění usnesení AS FT. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že na zasedání AS FT 03/2018 dne 29. 1. 2018 bylo 

přijato usnesení č. 05/03/2018 ve znění „Akademický senát FT doporučuje děkanovi FT 

vydat vnitřní normu dle čl. 4 odst. 3 Studijního a zkušebního řádu UTB (dále jen „SaZR“) 

ve Zlíně ve formě Směrnice děkana“. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že usnesení zůstává ve stavu sledování. 

ad 3) Projednání programu zasedání. 

Předseda AS FT doc. Staněk představil program řádného zasedání, požádal členy senátu a 

členy Vedení fakulty o případné doplnění, nebo změnu programu. 

PROGRAM: 

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Zpráva o stavu plnění „Dlouhodobého záměru FT“ pro roky 2016 – 

2020“. (děkan)  

5. Projednání návrhu „Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019 – Fakulta 

technologická UTB ve Zlíně“. (proděkanka Mrkvičková)  

6. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Chemie“. 

(děkan)  

7. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Potravinářství“. 

(děkan)  

8. Různé.  

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal na případné doplnění. 



 

Strana3 z 11 

 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 02/09/2018 

Akademický senát FT schválil program řádného zasedání AS FT.  

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Zpráva o stavu plnění „Dlouhodobého záměru FT“ pro roky 2016 – 

2020“. (děkan)  

5. Projednání návrhu „Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019 – Fakulta 

technologická UTB ve Zlíně“. (proděkanka Mrkvičková)  

6. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Chemie“. 

(děkan)  

7. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Potravinářství“. 

(děkan)  

8. Různé.  

 HLASOVÁNÍ 

PRO    11 

PROTI      0 

ZDRŽEL SE      0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 02/09/2018 

Akademický senát FT schválil program řádného zasedání AS FT.  

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Zpráva o stavu plnění „Dlouhodobého záměru FT“ pro roky 2016 – 

2020“. (děkan)  

5. Projednání návrhu „Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019 – Fakulta 

technologická UTB ve Zlíně“. (proděkanka Mrkvičková)  

6. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Chemie“. (děkan)  

7. Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání Potravinářství“. 

(děkan)  

8. Různé. 
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ad 4) Projednání návrhu „Zpráva o stavu plnění „Dlouhodobého záměru FT“ pro 

roky 2016 – 2020“. (děkan)  

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že se jedná o dokument, který se schvaluje jednou  

za 5 let a vychází zpravidla ze schváleného dokumentu na úrovni univerzity. Zároveň 

sdělil, že univerzita má za úkol každoročně schválit Plán realizace Strategického záměru 

vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně pro rok 2017. Zákon neukládá fakultám 

povinnost každoroční aktualizace, tak jak je tomu u univerzitní verze. Vzhledem k tomu, 

že doposud nevyvstala potřeba aktualizovat některou z kapitol, zůstává dokument 

v nezměněné podobě. Formou prezentace je každoročně představen stav plnění 

jednotlivých bodů. 

Předseda AS FT doc. Staněk požádal děkana o představení „Zprávy o stavu plnění „DZ FT“ 

pro roky 2016 – 2020“. 

Příchod prod. Čermáka a tajemnice fakulty FT Bc. Vodinské13:20 h. 

Děkan Buňka představil členům AS FT prezentaci o stavu plnění. Upozornil, že zpráva byla 

zpracována dle plnění za rok 2016 – 2017, materiál byl rozdělen do několika základních 

kapitol. 

Děkan požádal předsedu AS FT doc. Staňka, zda by mohl představit jednotlivé kapitoly 

s tím, že dotazy ke každé kapitole ihned zodpoví. 

Děkan představil dohromady první a druhou část, a to kapitoly Vzdělávání a Kvalitní a 

relevantní výzkum, vývoj a inovace a další tvůrčí činnosti. Součástí prezentace byla i 

rekapitulace akreditačních materiálů, které byly či budou zaslány k projednání do Rady 

vnitřního hodnocení a dále pak na Národní akreditační úřad pro vysoké školství. Dále pak 

byly prezentovány možnosti zvyšování kvality tvůrčích činností realizovaných na FT. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za první dvě části prezentace a dotázal se na 

„Nástroje a procesy“, proč se neprezentuje, že tento obor v daném období získal akreditaci 

pro habilitační řízení a řízení k jmenování profesorem. 

Děkan sdělil, že do materiálu bude tato skutečnost týkající se již roku 2016 doplněna. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval a požádal o další představení další kapitoly. 

Děkan představil třetí kapitolu, týkající se zajišťování kvality s důrazem na studijní 

programy, na výzkumné aktivity a vytváření efektivního systému interního hodnocení 

kvality.  Dále rozvíjení meziústavní spolupráce v rámci tvůrčích činnosti a efektivního 

využití přístrojového vybavení FT. Existuje záměr FT předložit pro institucionální 

akreditaci oblasti vzdělávání Chemie a Potravinářství. 
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Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a sdělil, že Institucionální 

akreditace je novinkou univerzity. Děkan tuto akreditaci představí v následujícím bodě 

programu zasedání. Požádal děkana o další představení materiálu. 

Děkan představil čtvrtou kapitolu zprávy a to vytváření podmínek studentům se 

specifickými potřebami, nabídku kurzů v programech celoživotního vzdělávání 

orientovaných na výkon povolání a zájmovou činnost, kurzy U3V  a CŽV. Zástupce za 

fakultu byl jmenován doc. RNDr. Petr Ponížil, Ph.D. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení kapitoly a dotázal se členů senátu, 

zda mají připomínky k této kapitole.  

Předseda AS FT doc. Staněk požádal děkana o pokračování v prezentaci další kapitolou. 

Děkan představil pátou kapitolu týkající se vytváření podmínek pro zahraniční pobyty 

studentů ve vnitřních předpisech a normách FT, podpory jazykové přípravy studentů a 

zaměstnanců fakulty. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a otevřel diskuzi k představené 

kapitole. 

 Dr. Rouchal se dotázal, zda akademický pracovník má nárok čerpat tvůrčí volno? 

- Děkan sdělil, že v posledních letech nebyla tato možnost nikým využita. 

 Dr. Rouchal sdělil, že na jiných univerzitách je čerpání tvůrčího volna docela 

obvyklé. 

Předseda AS FT doc. Staněk požádal děkana o další pokračování v představení zprávy. 

Děkan představil další, šestou kapitolu a to zvyšování kompetencí akademických 

pracovníků ve vzdělávání a tvůrčích činnostech a tento růst pozitivně odrážet  

ve finančním ohodnocení. K tomuto bude teprve probíhat diskuze a v dalších letech  

se bude více vedení fakulty zaměřovat na tento bod. Dále představil podporu setkávání  

s odbornou veřejností na národní i mezinárodní úrovni, které vedou k posilování 

relevance činností FT.  

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení 6. kapitoly a otevřel diskuzi. 

 Dr. Rouchal se vrátil ke kapitole 5, dotázal se na postdoktorské pracovní pozice. 

Bude fakulta podporovat postdoktorské pobyty na FT? 
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- Děkan sdělil, že vedení fakulty se již tímto tématem krátce před mnoho měsíci 

zabývalo, problémem je financování a nastavení pravidel pro tyto pobyty. 

Zároveň sdělil, že nejméně na UACHP a UTTTK je taková pracovní pozice 

vytvořena a hrazenaz univerzitních prostředků. 

 Doc. Mráček sdělil, že pokud si podá projekt např. GAČR, může být výše zmíněná 

pracovní pozice hrazena z projektu. Zároveň se dotázal na pozice, které jsou 

vypisovány 

na jiných univerzitách. Na ústavech jsou úspory finančních prostředků, které  

by mohl ústav využít na financování postdoktorandů. 

- Děkan sdělil, že pokud se ředitelé ústavů obrátí na děkana ohledně vytvoření 

postdoktorské pozice společně s plánem zajištění financování, bude 

kontaktovat rektora a jednat o vytvoření této pozice. 

Doc. Mráček doporučuje Vedení fakulty, aby se tímto tématem zabývalo. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za dotazy a požádal děkana o představení další 

kapitoly. 

Děkan představil sedmou kapitolu ohledně rekonstrukce budovy U1, projektu OP VVV, 

spolupráci s fakultami a výzkumnými a podnikatelskými centry. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a otevřel diskuzi k dané kapitole, 

požádal děkana o pokračování. 

Děkan představil kapitolu k rozvíjení a zkvalitňování komunikace strategie FT, přípravu 

oslav 50. výročí založení FT, podpora technického a přírodovědného vzdělávání, setkání 

s akademickou obcí apod. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a otevřel diskuzi k dané kapitole. 

 Doc. Mlček se dotázal na Vědu na přání, jak se do budoucnosti s tímto projektem 

počítá. 

- Děkan sdělil, že propagační oddělení připraví po roce vyhodnocení úspěšnosti 

této akce a poté se pravděpodobně rozhodne pokračovat.  

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za vyjádření a požádal o představení poslední 

kapitoly. 

Děkan představil poslední kapitolu a to zajišťování stabilního, transparentního a 

efektivního financování všech činností FT, podpora vícezdrojového financování činností, 
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zlepšení organizační, personální a materiální struktury FT a vytváření podmínek  

pro vznik center pro podporu regionálního podnikatelského prostředí. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a otevřel diskuzi. 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal děkana na zapracování připomínek. 

Děkan sdělil, že některé dotazy či připomínky mohou být do materiálu zapracovány a to 

ohledně Vědecké rady FT. 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 03/09/2018 

Akademický senát FT bere na vědomí stav plnění „Zprávy o stavu plnění „Dlouhodobého 
záměru FT“ pro roky 2016 – 2020“. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   11 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 03/09/2018 

Akademický senát FT bere na vědomí stav plnění „Zprávy o stavu plnění „Dlouhodobého 
záměru FT“ pro roky 2016 – 2020“. 

ad 5) Projednání návrhu „Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019 – 

Fakulta technologická UTB ve Zlíně“. (proděkanka Mrkvičková)  

Předseda AS FT doc. Staněk požádal prod. Mrkvičkovou o představení Časového plánu 

výuky pro akad. rok 2018/2019. 

Prod. Mrkvičková představila Časový plán výuky pro akademický rok 2018/2019. Sdělila, 

že podklad byl připraven na základě časového plánu UTB ve Zlíně, do harmonogramu byly 

vloženy data FT. 

 Doc. Julinová se dotázala na předzápis akad. roku 2018/2019, který je stanoven na 

sobotu 1. 9. 2018. 

- Prod. Šenkárová sdělila, že data jsou převzata z rektorátu. 

 Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal na termín SZZ, požádal o nastavení stejného 

termínu pro denní i kombinovanou formu studia. 
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- Prod. Šenkárová sdělila, že termín bude upraven. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za připomínky a sdělil, že předložený materiál 

bude projednán na řádném zasedání LK AS FT, zároveň podotkl, že další řádné zasedání 

senátu proběhne v pondělí dne 30. 4. 2018 z důvodu projednání Institucionálních 

akreditací. 

Předseda AS FT doc. Staněk požádal předsedu LK AS FT Dr. Rouchala o svolání řádného 

zasedání LK AS FT. 

Předseda LK AS FT Dr. Rouchal sdělil, že řádné zasedání se uskuteční ve středu  

dne 2. 5. 2018 od 14:00 h v zasedací místnosti 230/U15.  

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za stanovený termín LK AS FT. 

ad 6) Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání 

Chemie“. (děkan)  

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že členové senátu se pouze k záměru akreditace 

vyjadřují. Požádal děkana o představení záměru. 

Děkan představil oba záměry institucionální akreditace.  

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a otevřel diskuzi  

 Doc. Mlček se dotázal, zda se bude ještě materiál upravovat. 

- Prod. Šenkárová sdělila, že materiál se bude upravovat dle připomínek  

ze senátu, ale celkovou kompletaci bude provádět rektorát. 

Předseda AS FT doc. Staněk podotkl, že materiál nebude projednán na řádném zasedání 

LK AS FT, o materiálu se bude senát vyjadřovat v pondělí dne 30. 4. 2018. 

Předseda AS FT doc. Staněk požádal přítomné členy senátu, aby své připomínky zaslali 

děkanovi a proděkance k zapracování a to nejpozději do úterý 24. 4. do 23:00 h. 

 Doc. Julinová podotkla, že v materiálu jsou i pracovníci, kteří již nepracují na 

fakultě. 
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ad 7) Projednání návrhu „Záměr institucionální akreditace v oblasti vzdělávání 

Potravinářství“. (děkan)  

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že materiál děkan představil již v bodě 6), požádal členy 

o zaslání svých připomínek do úterý 24. 4. do 23:00 h proděkance Šenkárové a děkanovi. 

ad 8)  Různé 

Předseda AS FT Doc. Staněk navrhl termíny řádného zasedání AS FT v následujícím 

období: 

- pondělí 30. 4. 2018 od 13:00 h 

- pondělí 14. 5. 2018 od 13:00 h  

- pondělí 28. 5. 2018 od 13:00 h 

 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 04/09/2018 

Akademický senát schválil termín řádného zasedání a to v pondělí dne 30. 4. 2018  
od 13:00 h. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   11 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 04/08/2018 

Akademický senát schválil termín řádného zasedání a to v pondělí dne 30. 4. 2018  
od 13:00 h. 

Předseda AS FT doc. Staněk otevřel diskuzi do bodu Různé. 

Děkan uvedl, že se rozhodl prodloužit mandát současným ředitelům ústavů FT, a to na 

základě vypracované střednědobé strategie daného ústavu. Rozhodnutí o prodloužení 

mandátů je založeno především na řešení Strategického projektu ESF a navazujícího 

ERDF a s potřebou v tomto období zachovat současná strategická rozhodnutí. Sdělil, ž 

požádal ředitele ústavů, aby nejpozději do 4. 5. 2018 zaslali e-mailem: 

- SWOT analýzu činností ústavu (silné a slabé stránky, příležitosti a hrozby) 
- oblast tvůrčích činností 
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- pedagogickou oblast 
- karierní růst a personalistiku 
- oblast ostatních odborných aktivit 

infrastrukturu, dislokaci a organizaci ústavu. 

Děkan sdělil, že Vedení FT se bude strategiemi zabývat 16. 5. 2018 a v případě potřeby 

budou vybraní ředitelé ústavů pozváni 18. 5. 2018 k pohovoru a podání vysvětlení. 

 Doc. Mráček se dotázal, zda bude automaticky prodloužen termín období 

ředitelům ústavu. 

- Děkan sdělil, že předpokládá, že ředitelům ústavů bude prodloužena doba 

mandátu. 

 Doc. Mráček se dotázal, zda se tedy jedná o výběrové řízení? 

- Děkan sdělil, že se nejedná o výběrové řízení, mandát ředitelům ústavů bude 

pravděpodobně všem prodloužen s výjimkou ředitele ÚTP. Strategii UTP 

vyhotoví sám děkan a pověří osobu, která bude vykonávat funkci osoby 

pověřené vedením ústavu a bude danou strategii naplňovat. Opět zdůraznil, že 

za tímto rozhodnutím stojí především snaha úspěšně naplnit Strategický 

projektu ESF a navazující ERDF. Právě UTP naplňuje v tomto projektu 

nezanedbatelný podíl a s ohledem na potřebu naplnění účelu stavby a 

provázanosti na jednotlivé předměty je třeba pokračovat ve vytyčených cílech.  

 Doc. Mráček se dotázal na vypsání výběrového řízení na pozici ředitele ústavů na 

UTP. Zároveň se dotázal děkana, zda bude obhajovat post děkana. 

- Děkan sdělil, že nebude usilovat o druhé volební období děkana, chce se 

zaměřit na práci pro ústav a projekt OP VVV a jeho udržitelnost z důvodu 

velkého závazku ústavu a jeho nezanedbatelného podílu na tomto závazku a 

odpovědnosti vůči fakultě a univerzitě. 

 Doc. Mráček se dotázal na VŘ ŘU, každý pracovník z UTB by měl mít možnost se 

přihlásit na výběrové řízení. Dotázal se, kdy bude tedy vypsáno VŘ na ředitele UTP 

před nebo po skončení mandátu děkana. 

- Děkan sdělil, že VR plánuje vypsat před koncem svého mandátu děkana FT a 

že požádá předsedu AS FT doc. Staňka, aby s dostatečným předstihem byly 

vypsány volby na jmenování děkanem. Ve VŘ ŘU na UTP by rozhodoval 

společně s proděkany fakulty nominovaný kandidát na jmenování děkanem. 
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 Prod. Čermák se dotázal, do jakého data bude prodloužen stávajícím ředitelům 

ústavů mandát. 

- Děkan uvedl, že zvažuje dva termíny a to buď od 30. 6. 2020, nebo do 31. 12. 

2020. Přesný termín bude projednán na zasedání Vedení fakulty. 

 Prod. Čermák se dotázal, zda období pověření pracovníka z UTP do doby nového 

jmenování ředitele ústavu bude souhlasit s termínem stanoveným pro prodloužení 

mandátu ostatním ředitelům. Děkan prohlásil, že takto zamýšlí. 

 Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal, zda je vhodné dávat mandát na 2,5 roku, 

když nově jmenovaný děkan si bude pravděpodobně chtít vypsat výběrové řízení 

na pozici ředitelů ústavu, po svém nástupu. 

- Děkan sdělil, že termínem se budou členové Vedení zabývat na dalším řádném 

zasedání. Oba navržené termíny mají svá pro a proti. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval všem přítomným za účast na řádném zasedání 

senátu a za připomínky v bodu Různé a ukončil zasedání Akademického senátu FT.  

 

 

Termín příštího řádného zasedání AS FT se uskuteční 

v pondělí dne 30. 4. 2018 od 13:00 h v zasedací místnosti 311/U1. 

 

 

 

 
Ve Zlíně dne: 23. 4. 2018 
Konec zasedání: 14:40 h. 
Zapsala: Ing. Jitka Totková  
 
 
 
  
    doc. Ing. Michal Staněk, Ph.D. 
                         předseda AS FT 


